
 

13. September 2018 

I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

1. Hvad er status for planlægningen af lufthavnen i Qaqortoq? 
 

2. Hvornår vil man undersøge turbulens i forbindelse med indflyvning til lufthavnen? 
 

3. Har Naalakkersuisut afsat særlige midler til undersøgelse af de i spørgsmål 2 nævnte 
forhold?  
 

4. Hvilke andre informationer om sagen er Naalakkersuisut i besiddelse af? 
 

5. Hvilke andre undersøgelser mangler der? 
 

(Medlem af Inatsisartut Stine Egede, Inuit Ataqatigiit) 
 
Begrundelse: 
 
Anlæggelse af lufthavn i Qaqortoq har i flere valg været et fast inventar af løfter som håbefulde kandidater 

strør om sig med. Håbefulde borgere svigtes. Og alt imens disse sker, falder indbyggertallet i Kommune 

Kujalleq, økonomien bliver mere og mere anstrengende og erhvervslivet tør ikke at igangsætte 

udviklingstiltag. Forholdene har ikke forandret sig ret meget under denne valgperiode, for vi ved at det jeg 

spørger mig ind til foroven endnu, ikke er realiseret, hvorfor en eventuel beslutning hos Inatsisartut synes 

fjern.  Derfor ønsker jeg at få oplyst, hvor seriøse Naalakkersuisut er med disse planer, for Qaqortoqs nye 

lufthavn medtages i den seneste tids debatter, uanset planer med testflyvninger står i de uvisse. 

 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage.  

 


